

諮商與工商心理學系碩士班必選修科目表 (一〇〇學年度入學生適用) 頁 1/4
 Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology (DCIOP)
 Master's Program Course Outline (for students entering in 2011-12 AY)

科目 Course	學分 Credits	時數 Hours	第一學年 1 st year		第一學年 2 nd year		第三學年 3 rd year		備註 Note	
			上 1 st Sem	下 2 nd Sem	上 1 st Sem	下 2 nd Sem	上 1 st Sem	下 2 nd Sem		
			授課 Class	授課 Class	授課 Class	授課 Class	授課 Class	授課 Class		
Core Required Courses 校 定 必 修	實務應用英文 (一) Applied English (I)	2	2	2						
	實務應用英文 (二) Applied English (II)	2	2		2					
	小計 Subtotal	4	4	2	2	0	0	0	0	
Professional Required 專業 必 修	研究方法專題 Seminar in Research Method	3	3	3						
	專業實習 (一) Specialized Practicum (I)	3	3			3				
	小計 Subtotal	6	6	3	0	3	0	0	0	
Professional Electives 專業 選 修	共同 選 修 General Electives	發展心理學專題 Seminar in Developmental Psychology	3	3	3					
		正向心理學專題 Seminar in Positive Psychology	3	3		3				
		認知心理學專題 Seminar in Cognitive Psychology	3	3	3					
		心理評量專題 Seminar in Psychological Evaluation	3	3		3				
		社會心理學專題 Seminar in Social Psychology	3	3			3			
		人格心理學專題 Seminar in Personality Psychology	3	3			3			
		職場健康心理學專題 Seminar in Occupational Health Psychology	3	3			3			
		高等統計學專題 Seminar in Advanced Statistics	3	3		3				
		員工協助方案專題 Seminar in Employee Assistance Programs	3	3			3			
		小計 Subtotal	27	27	6	9	3	9	0	0

諮商與工商心理學系碩士班必修科目表 (一〇〇學年度入學生適用) 頁 2/4
Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology (DCIOP)
Master's Program Course Outline (for students entering in 2011-12 AY)

科目 Course	學分 Credits	時數 Hours	第一學年 1 st year		第一學年 2 nd year		第三學年 3 rd year		備註 Note
			上 1 st Sem	下 2 nd Sem	上 1 st Sem	下 2 nd Sem	上 1 st Sem	下 2 nd Sem	
			授課 Class	授課 Class	授課 Class	授課 Class	授課 Class	授課 Class	
諮商與心理治療理論 Counseling Theory and Techniques	3	3	3						諮商組同學至少需選修四門諮商選修方可畢業 Students of Counseling track should pass at least 4 courses in this category before graduation.
團體諮商理論與實務 Theory and Practice of Group Counseling	3	3	3						
諮商與心理治療技術 Techniques of Counseling and Psychotherapy	3	3		3					
心理病理學專題 Seminar in Psychopathology	3	3		3					
臨終關懷與悲傷輔導專題 Seminar in Grief Counseling and Hospice Care	3	3		3					
心理測驗與衡鑑專題 Seminar in Clinical Psychological Assessment	3	3			3				
進階心理治療專題 Seminar in Advanced Psychotherapy	3	3				3			
家庭與婚姻專題 Seminar in Family and Marriage	3	3				3			
諮商專業倫理專題 Seminar in Profession Ethics	3	3				3			
生涯諮商專題研究 Special Topics in Career Counseling	3	3				3			
諮商與臨床駐地實習 (一) Internship (I)	3	3					3		
諮商與臨床駐地實習 (二) Internship (II)	3	3						3	
小計 Subtotal	36	36	6	9	3	12	3	3	

諮商與工商心理學系碩士班必修科目表 (一〇〇學年度入學生適用) 頁 4 / 4
Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology (DCIOP)
Master's Program Course Outline (for students entering in 2011-12 AY)

注意事項：Note:

1. 本系碩士班必須修滿及格必修暨選修課程達 41 學分以上，通過本校研究生學位考試規則規定之各項考試及各系所規定專業基本能力檢定始可畢業。

Students enrolled in the Master's Program of DCIOP are required to pass a total of 41 credits from required and elective courses and pass the tests listed under the Doctoral and Master's Degree Conferral Regulations of Ming Chuan University and the required professional basic competence tests regulated by their department before graduation.

2. 依本校學則規定，碩士班學生需通過「英語能力」及「專業基本能力」檢定，始得畢業。

In accordance with Ming Chuan University General Provisions for Study, students enrolled in Master's Program are required to pass the "English Proficiency Test" and "Professional Basic Competence Test" before graduation.

3. 表列選修科目為預定科目，將依各學期需要開課。

Elective courses listed in this table are the likely courses to be provided, the actual course offerings will be determined based on the actual needs each semester.

4. 各組科目得以互選，但請留意是否含在畢業學分內，及是否為該組必修。

Students of different tracks may select courses from another track, and should check if the course credit can be counted towards graduation credits and if the course is a required elective of the track.

5. 學生選修外系碩士班之課程，須經系主任簽名同意（以 6 學分為範圍）。

Students who would like to take courses offered by master's programs of other departments should have this request approved and signed by the Department Chair (up to a maximum of 6 credits).

6. 本必修科目表之選修課程，可追溯至一〇〇學年度以前入學學生適用；本必修科目表新增之必修課程亦可追溯至一〇〇年度以前入學學生為其選修課程。

The elective courses on this Course Outline may be counted toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2011-12 AY. The required courses on this Course Outline may be counted as elective course credits toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2011-12 AY.